
 
 
 

                                                                                                                            

 

Zápis ze setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti z 23. 5. 2024 – 

 prezenční setkání v kanceláři MAS Mezilesí  

Přítomni viz PL 

Program setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti: 

1. Současný vývoj k tématům z minulého školního roku 

2. Nová témata 

3. Informace z projektu OPZ+ - terapeutické a podpůrné skupiny, workshopy, seminář 

sebepoškozování pro děti a mladistvé 

4. Diskuse 

Průběh setkání pracovní skupiny Rovné příležitosti:  

1. Setkání bylo zahájeno představením všech účastnic. 

2. MBB informovala o plánovaných seminářích zaměřených na psychické problémy dětí. První akcí na 

toto téma bude seminář Martiny Kastnerové Žák s psychickými problémy – jak s nimi pracovat ve 

škole, který se bude konat 27. 8. 2024 od 13:30 v rámci letní školy MAP. Cílem semináře bude 

zmapovat nejčastější psychické obtíže žáků, posílit akceschopnost pedagogů a zároveň pomoci s 

tím, jak nepřesáhnout kompetence pedagoga, ale pomoci žákovi situaci zvládnout natolik, aby mohl 

dál fungovat v třídním kolektivu. Leták k Letní škole bude přílohou zápisu. 

3. Dalšími akcemi bude série seminářů zaměřená na poruchy příjmu potravy v příštím školním roce. 

Formát bude stejný jako u sebepoškozování – proběhne seminář pro učitele, rodiče i samotné žáky. 

4. Jako další téma pro semináře či poradenství bylo navrženo odmítání školní docházky, a to jak pro 

rodiče tak i pro děti. Spíše než seminář by byla lepší forma terapeutické skupiny, a to jak pro děti, 

tak i pro rodiče. MBB zkusí zjistit možnosti lektorů. 

5. Hana Chadimová pozvala účastnice na Společenský večer Speciální základní školy, který se bude 

konat 12.6.2024 v DDM Symfonie Poděbrady. Pozvánka je přiložena. 

6. Řešily jsme téma NZDM v Městci Králové. Aktuální situace je taková, že město má nabídku od 

Prostoru plus (Kolín), nicméně částka byla výrazně vyšší než předpokládaná a nebylo dostatečně 

vysvětleno, co obsahuje. Nabídka tedy nebyla radou města schválena. V tuto chvíli to tedy vypadá, 

že NZDM ani terénní služby od září fungovat nebudou.  

7. Pavlína Mladá požádala, zda by mohly být přidány semináře zaměřené na psychické problémy dětí 

i pro speciální školu, MBB zkusí zajistit. Zároveň slíbila poslat doporučení na ověřené lektory. 

8. Protidrogový vlak – proběhla návazná přednáška ve speciální škole, dopad byl hodnocen pozitivně. 

Dominika Zvolenská informovala, že vlak je znovu objednán na podzim, termín se ladí s dráhami. 

Zároveň proběhla diskuse o tom, že by bylo dobré aktualizovat témata protidrogové kampaně na 

aktuální „módu“. V současné době se nejvíc řeší lehké drogy, energetické nápoje, psychofarmaka, 

zneužívání léků, bonbóny s návykovými látkami atd.  

9. Hana Chadimová připomněla možnost exkurzí pro návazné studium a výběr povolání, MBB zjistí 

možnosti. 

10. Dále probíhají jednání ohledně návazných služeb po děti ze speciální školy, konkrétně nějaká forma 

denního stacionáře. Ty s nejtěžší formou postižení a specifickými potřebami, které jinde odmítají 

nebo jsou služby lokálně nedostupné. Od září se jedná o 4 děti, ale zájem bude i v následujících 

letech. V jednání je zapojen sociální odbor v zastoupení Ivany Bohuslavové a CSZS paní Třísková 

a my, jako možný zprostředkovatel financování. Hana Chadimová k tomu doplnila, že dle 

posledního jednání se zástupci Středočeského kraje zřízení služby pravděpodobně nebude 

podpořeno – dle jejich informací jsou dostupná místa v Bylanech u Českého Brodu.  



 
 
 

                                                                                                                            

 

 

 

 

11. Terapeutická skupina v rámci projektu OPZ pod vedením Martiny Kastnerové běží, bude určitě 

pokračovat i v dalším školním roce. Předpokládá se, že bude prostor nabrat i nové členy, jelikož se 

jich pravidelně schází 5 až 7.  

12. V Městci už poskytuje individuální terapie Mgr. Kaňkovská a spolupracuje jak se zájemci, kteří se 

hlásili na terapeutickou skupinu, tak má i klienty OSPODu. Byl by zájem o terapeutickou skupinu 

pro děti ze speciální školy, MBB zjistí u kolegyň z OPZ projektu. 

13. Posledním bodem setkání bylo představení procesu strategického plánování a přípravy aktualizace 

Strategického rámce MAP. Proběhlo vypracování SWOT analýz, a to formou samostatné práce 

účastnic. 

 

14. Příští setkání pracovní skupiny je naplánováno na září 2024. 

 

   

 

Zapsala: Ivana Kelymanová  


